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Svar på spørsmål om reindriftsavdelingens saksbehandlingstid   

Vi viser til Sivilombudets brev 16.9.2024, om undersøkelse av saksbehandlingstiden i reindriftsavdelingen 

hos Statsforvalteren i Troms og Finnmark. 

Ombudet ber oss redegjøre for saksbehandlingstiden i saker som gjelder reinmerke og driftstilskudd, og 

eventuelt andre saker som er forsinket som følge av situasjonen hos Statsforvalteren. Videre bes vi 

redegjøre for hva vi gjør for å redusere saksbehandlingstidene, for hvilke rutiner vi har for å sende 

foreløpige svar, og for vår rolle og håndtering når det oppstår beitekriser i reindriftsområdene.  

Som ombudet er kjent med, og som redegjørelsene under vil vise, har vi over tid hatt for lang 

saksbehandlingstid på reindriftsavdelingen. Vi erkjenner samtidig at vi ikke har klart å redusere 

saksbehandlingstidene i tråd med våre egne målsettinger. Det er flere årsaker til at vi har lang 

saksbehandlingstid og store restanser innenfor endel sakstyper etter reindriftsloven. Vi vil innledningsvis 

redegjøre kort for det vi mener er de viktigste årsakene til at denne situasjonen har oppstått.  

Reindriftsavdelingen har over tid hatt en utfordrende ressurssituasjon, og særlig har mangelen på jurister 

medført lang behandlingstid i kompliserte saker. Vi har kommunisert til overordnede myndigheter at 

reindriftsområdet er underfinansiert, sammenholdt med de oppgavene vi er pålagt å utføre. I tillegg har 

det i flere av de siste årene oppstått ressurskrevende beitekriser i våre reinbeiteområder, som nærmere 

beskrevet under punkt 8. Håndteringen av disse krisene har lagt beslag på betydelige ressurser i 

avdelingen, uten at vi har fått tilført tilstrekkelig ekstra midler.  

Embetet og avdelingen har dessuten håndtert en ekstraordinært krevende sak på reindriftsområdet de 

siste to årene. I 2022 ble det gjennomført en tvangstelling av reinbeitedistrikt 13, som ble langt mer 

omfattende enn forutsett. Den medførte en større budsjettoverskridelse, og en ressurskrevende 

oppfølging i ettertid. Oppfølgingen har pågått frem til nylig.  

Avdelingen har også hatt lavere saksbehandlingskapasitet som følge av svært høyt sykefravær, særlig i 

2022 og 2023. Det har også vært et generasjonsskifte og høyere turnover enn normalt, hvor erfarne 

saksbehandlere har sluttet.  

En annen faktor som har medvirket til at merkesaker har hatt lang behandlingstid, er at det ble besluttet 

å ikke avholde digitale møter under covid 19-pandemien. Dette førte til et større etterslep på 
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behandlingen av merkesaker i perioden. Vi har gått bort fra denne praksisen, og det avholdes nå digitale 

møter ved behov.  

Vi vil redegjøre nærmere for hvilke tiltak vi har iverksatt for å redusere saksbehandlingstidene under 

punkt 6. 

1) Hvor mange uavsluttede reinmerkesøknader har Statsforvalteren per i dag 

Innledningsvis vil vi redegjøre kort for vår rolle ved behandlingen av merkesaker, og for hvordan disse 

sakene behandles.  

Vår rolle i behandlingen av merkesaker 

Saker om reinmerker avgjøres av de regionale merkenemndene, jf. reindriftsloven §§ 37 og 38. Det er én 

merkenemnd for hvert reinbeiteområde. Statsforvalteren i Troms og Finnmark er sekretariat for de tre 

merkenemndene i våre fylker. Det innebærer blant annet at vi mottar og saksforbereder søknader og 

andre reinmerkesaker for behandling i nemndene.  Vi saksforbereder også klager for 

underinstansbehandling i merkenemndene, før sakene oversendes den nasjonale klagenemnda for 

merkesaker. Dessuten administrerer vi det digitale systemet for reinmerker, og registrerer merker i 

registeret. Vi har også ansvaret for å innkalle nemndene til møter, føre protokoll, og bistå ved 

gjennomføring av valg av nye merkenemndsmedlemmer. Merkenemndsmedlemmene velges av 

distriktslederne i de aktuelle reinbeiteområdene. 

Det skal velges nye medlemmer til alle tre merkenemnder i Troms og Finnmark i løpet av oktober 2024.  

Saksbehandlingen av merkesaker 

Innkomne søknader skal kunngjøres til lederne i siidaandelene i vedkommende og tilstøtende distrikter, 

med en uttalelsesfrist på to måneder, jf. merkeforskriften § 8, jf. reindriftsloven § 39. Søker gis tre ukers 

frist til å kommentere merknaden. Deretter forbereder vi sakene, før de legges frem for merkenemnda 

med innstilling til vedtak.  

Nemndsmøter avholdes normalt to ganger i året, men fire ganger i året i dagens restansesituasjon. 

Dersom nemnda innvilger søknaden, kunngjøres vedtaket etter samme prosedyrer som for søknaden, 

men med en klagefrist på to måneder. Hvis vi mottar klage over vedtaket, får søker anledning til å 

kommentere klagen innen en frist på tre uker, før klagesaken forberedes og legges frem for 

merkenemnda.  

Dersom nemnda ikke endrer sitt vedtak, sendes saken til den nasjonale klagenemnda for merkesaker. 

Klagenemnda har normalt ett til to møter i året, men også denne avholder møter oftere nå, på grunn av 

restansesituasjonen. Et reinmerke kan ikke registreres eller tas i bruk før klagen er avgjort. 

De særskilte saksbehandlingsreglene for merkesaker, sammenholdt med at nemndsmøtene normalt bare 

avholdes to ganger i året, medfører at det ordinært må forventes en saksbehandlingstid på mellom seks 

og åtte måneder i disse sakene – forutsatt at vedtaket ikke påklages. 

Antall uavsluttede merkesaker 

Per 04.10.24 har vi 254 søknader om reinmerker til behandling. Det inkluderer alle uavsluttede saker, fra 

mottatte søknader som ikke er tatt under behandling, til saker som er opphevet og returnert fra 

klageinstansen. I tillegg har vi rundt 10 saker som gjelder forberedelse av saker om sletting av reinmerker, 

og annen veiledning eller henvendelser om ulovligheter knyttet til reinmerker.  
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Vi har startet saksbehandlingen i rundt 200 av søknadssakene, i tråd med prosedyrene beskrevet over. 

Som nevnt over, varierer porteføljen fra saker hvor vi venter på tilleggsdokumentasjon fra søker før saken 

kan sendes på høring, til saker som er opphevet av klagenemnda og returnert til merkenemndene for 

fornyet behandling.  

I henhold til vår interne fremdriftsplan skal vi innen årsskiftet starte saksbehandling i de resterende 62 

sakene som per i dag ikke er under behandling. Vi tar sikte på å legge sakene frem for merkenemndene 

innen utgangen av 2025. 

a.  Hvor gammel er den eldste søknaden om reinmerke?  

Den eldste søknaden om reinmerke som fortsatt er under behandling, er datert 02.06.2014. Saken har 

vært behandlet i merke- og klagenemnda, men den henger delvis sammen med en annen søknad om 

overføring av søkers eksisterende reinmerke, som må godkjennes for å fullføre behandlingen av saken fra 

2014.  

Begge sakene skal fremmes for merkenemnda i nemndsmøtet i desember 2024.   

b. Hva er estimert saksbehandlingstid for behandling av de ubehandlede 

merkesøknadene? 

I vår interne plan for restansenedbygning, er det lagt opp til at vi skal saksforberede alle søknader som vi 

har inne nå, og fremme disse til behandling i nemndene innen utgangen av 2025.  

Vi prioriterer å fremme alle saker eldre enn 2020 til behandling i nemndene innen utgangen av 2024. 

Deretter prioriteres sakene etter grad av viktighet. Saker som gjelder merker til barn prioriteres først, 

dernest saker som gjelder voksne med næringsmessige behov for merker, og deretter øvrige merkesaker 

i kronologisk rekkefølge. Det kan for eksempel være søknader fra voksne som allerede har reinmerke, og 

saker som gjelder sletting av merker som ikke er i bruk, eller hvor eier har gått bort. 

Forutsetningen for at det skal kunne fattes vedtak i sakene, er imidlertid at nemndene er 

beslutningsdyktige og at valgene av nye nemndsmedlemmer i år gjennomføres korrekt.  

2) Hvor mange ubehandlede klager over avslag på søknad om reinmerke har Statsforvalteren?  

Vi har 24 ubehandlede klager over avgjørelser av merkesøknader til forberedende behandling, jf. fvl. § 

33. Av disse gjelder tolv klager avslag på søknad om reinmerke, og tolv klager gjelder innvilgelse av 

søknader. I tillegg har vi seks klagesaker som gjelder andre typer merkevedtak, eksempelvis vedtak om 

sletting av merker.  

Ved vår prioritering av sakene skiller vi ikke mellom klager over avslag og klager over innvilgelser, fordi 

reinmerker ikke kan registreres og tas i bruk før alle klager er endelig behandlet, jf. forskrift om 

reinmerker kapittel 3. Det betyr at også klager over innvilgelser har stor betydning for søker. 

Flere av disse klagesakene er blant de eldste sakene vi har til behandling, jf. oversikten under punkt 1. 

Klagene er tatt under behandling etter at de kom inn, og de fleste har vært behandlet en eller flere 

ganger i klagenemnda, og er returnert for fornyet behandling. De har imidlertid ligget for lenge 

ubehandlet etter at vi har mottatt dem i retur, da flere av disse sakene ble returnert i 2018. Den lange 

saksbehandlingstiden i klagesakene, skyldes blant annet at dette er saker som reiser særlig kompliserte 

juridiske problemstillinger. Som vi har redegjort for innledningsvis, har vi over tid hatt for få jurister på 

avdelingen. I noen saker har vi også vært nødt til å avvente dom i rettssaker i samme sakskompleks.  
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a. Hva er estimert saksbehandlingstid for disse sakene 

I henhold til vår interne fremdriftsplan, skal vi forberede de fleste klagesakene og fremme disse for 

nemndene innen utgangen av 2024. Samtlige klagesaker vil være behandlet fra vår side innen juni 2025. 

Grunnen til at noen vil ta lengre tid, er at utfallet i disse avhenger av avklaringer i andre saker. 

Også for avgjørelse i klagesakene, er det en forutsetning at merkenemndene er beslutningsdyktige og at 

valgene av nye nemndsmedlemmer i år gjennomføres korrekt.  

3) Hvor mange uavsluttede saker om driftstilskudd har Statsforvalteren per i dag?  

Vi legger til grunn at spørsmålet gjelder saker om tilskudd til siidaandeler etter forskrift om tilskudd til 

siidaandeler og reinlag (tilskuddsforskriften).  

Per dags dato har vi 27 uavsluttede saker om tilskudd til siidaandeler. 6 av sakene gjelder driftsåret 

2023/24, 9 gjelder 2022/23 og 11 av sakene gjelder driftsårene 2020/21 og 2021/22.  

Den eldste ubehandlede søknaden, er fra 2018, men denne saken har en spesiell historikk. Søknaden om 

tilskudd ble opprinnelig avslått av daværende Fylkesmannen i Finnmark i 2018, og avslaget ble påklaget i 

2019. Klagen ble imidlertid stilt i bero i påvente av dom i en rettssak som hadde betydning for utfallet i 

klagesaken. Dom falt i 2023, og avslaget ble opphevet i vedtak 31.3.2023. Søknaden må av den grunn 

behandles på nytt. Vi vil prioritere å treffe avgjørelse i saken så snart som mulig.  

4) Hvor mange uavsluttede klagesaker om driftstilskudd har Statsforvalteren per i dag? 

Av de 27 uavsluttede sakene om tilskudd til siidaandeler, er 22 ubehandlede klagesaker.  

a) Hvor gammel er den eldste klagesaken om driftstilskudd? 

Den eldste klagen gjelder tilskudd for driftsåret 2020/2021. Klagen i saken er datert 2.9.2021.   

Elleve av de eldste tilskuddssakene, som skriver seg fra driftsårene 2020/21 og 2021/22, er klagesaker av 

kompleks juridisk karakter. Som vi har redegjort for innledningsvis, har vi hatt for få jurister tilknyttet 

avdelingen. Når vi nå har styrket vår juridiske kapasitet, vil underinstansbehandling av disse klagene være 

høyt prioritert. 

5) Har andre saker i reindriftavdelingen blitt forsinket på grunn av situasjonen hos 

Statsforvalteren? Hvis ja, hvilke saker?  

Ressurssituasjonen vi har beskrevet innledningsvis, har konsekvenser for mange av sakene vi behandler 

på reindriftsavdelingen.  

Vi har prioritert håndtering av beitekriser, oppfølging av de mest alvorlige beitekonfliktene og 

tilskuddsbehandling. Andre oppgaver har hatt lavere prioritet. Blant annet har vi ikke kunnet 

gjennomføre oppdraget i årets tildelingsbrev, om å sikre at alle distrikt har oppdaterte bruksregler og 

distriktsplaner. Vi har heller ikke hatt mulighet til å følge opp andre ulovlige forhold, utover de alvorligste 

beitekonfliktene.  

I 2022 ble det gjennomført et nasjonalt restanseprosjekt på reindriftsområdet, på grunn av 

ressurssituasjonen i vår reindriftsavdeling. Statsforvalterne i Nordland og Trøndelag bidro i arbeidet med 

å bygge ned våre restanser, gjennom å overta alle ubehandlede søknader om tilskudd til 

reinbeitedistrikter og reinlag høsten 2022, oppfølging av manglende rapportering på ekstraordinært 
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tilskudd til kriseberedskap utbetalt i 2020, søknader om gjeterhytter, gjerder og anlegg mottatt frem til 

1.5.2022. 

Som følge av dette restanseprosjektet, har vi i hovedsak vært à jour når det gjelder disse sakstypene frem 

til 2022, men vi ser at vår saksbehandlingstid i sakene mottatt fra 2022 og frem til i dag er lengre enn 

ønskelig.  

6) Hvilke virkemidler eller avhjelpende tiltak har Statsforvalteren tatt i bruk for å redusere 

saksbehandlingstiden? Når vurderer Statsforvalteren at effekten av disse tiltakene vil inntre?  

På et overordnet nivå, så har vi omorganisert avdelingen fra to seksjoner, til én avdeling med faggrupper. 

Ny organisering var på plass fra 2023. Saksbehandlerne skal jobbe mer spesialisert, for å sikre at 

saksbehandlerne kjenner sine saksfelt godt. Det vil gjøre at det går hurtigere å behandle saker, og at det 

går raskere å lære opp nye saksbehandlere. Det vil også redusere antallet klager.  

Vi har dessuten økt fokus på å gi god veiledning, slik at søkere i større grad sender inn komplette 

søknader. I den forbindelse har vi også bedt Landbruksdirektoratet om å forbedre søknadsskjemaer, for å 

unngå tidkrevende innhenting av tilleggsdokumentasjon.  

Vi har økt antallet jurister som arbeider med reindriftssaker. Fra juni 2024 har avdelingen vært fast 

bemannet med 3 jurister, etter lengre fravær og vakanser. I tillegg er det satt inn to ekstra jurister for å 

behandle eldre og komplekse klagesaker. Som redegjort for tidligere, er mange av de eldste sakene våre 

av kompleks juridisk karakter. Når vi nå har styrket kapasiteten på dette området, vil vi kunne behandle 

slike saker raskere. Når det gjelder merkesaker og tilskuddssaker, så har vi som mål å ferdigbehandle de 

eldste sakene innen årsskiftet.  

Som nevnt innledningsvis, har vi hatt høyt sykefravær og utskifting av erfarne saksbehandlere på 

avdelingen, noe som har hatt betydning for vår saksbehandlingskapasitet. Vi har hatt stort fokus på 

arbeidsmiljø og sykefraværsoppfølging, og har blant annet fått bistand fra bedriftshelsetjenesten i den 

forbindelse. Sykefraværet er nå redusert. Vi jobber med å rekruttere ansatte til ledige stillinger, og har 

fokus på opplæring av nyansatte, slik at de raskt kommer inn i oppgavene.  

Vi har startet et internt merkerestanseprosjekt, hvor vi har laget en fremdriftsplan og sørget for å 

etablere rutiner, saksbehandlingsprosedyrer og maler for å sikre en raskere behandling av merkesaker. 

Flere ansatte enn tidligere er satt til å arbeide med merkesakene. Vi har også økt fokus på 

habilitetsavklaringer under nemndsmøtene, for å unngå klager over inhabilitet i etterkant.  

Selv om vi fremdeles har store restanser på området, ser vi effekt av disse tiltakene. Vi får færre klager, 

og vi saksforbereder et større antall saker enn tidligere.  Som redegjort for tidligere, forventer vi å kunne 

forberede samtlige merkesaker for nemndsbehandling innen utløpet av 2025.  

Det er også planlagt egne interne restanseprosjekt for saker om bruksregler, og saker om gjeterhytter, 

gjerder og anlegg. Disse starter opp i 2025. Vi forventer å se effekten av disse restanseprosjektene senest 

i løpet av 2026. 

Ellers viser vi til det vi har redegjort for under pkt. 4, om det nasjonale restanseprosjektet. Prosjektet 

hadde god effekt for de sakene vi fikk bistand til å behandle, og medførte at vi i hovedsak er à jour med 

saksbehandlingen frem til og med 2022.  
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Andre tiltak som kan få betydning for saksbehandlingstidene 

Av andre tiltak som kan få betydning for saksbehandlingstidene, så nevner vi at det er utarbeidet 

nasjonale saksbehandlingsrutiner for tilskudd til siidaandeler og merkesaker. Disse ble publisert 

13.7.2024. Dette vil sikre mer ensartet praksis mellom embeter, merkenemnder og klageinstansene. Vi 

forventer at rutinene vil føre til en mer effektiv saksbehandling, og til færre langvarige klagesaker. Det er 

også utarbeidet og tatt i bruk nye digitale fagsystemer for å behandle tilskudd til siidaandeler, noe vi har 

bidratt med ressurser til. Systemet har hatt god effekt ved saksbehandlingen av tilskuddssaker i 2024.  

En del ressurskrevende oppgaver er overført fra Statsforvalteren til Landbruksdirektoratet. Det gjelder 

oppfølgningen av grensegjerder mellom Finland og Norge, Norge og Russland, og oppfølging av norsk 

rein som beiter på finsk side. Vi deltar heller ikke lengre fysisk ved pramming av rein til øyene i Finnmark.   

I forslaget til ny reindriftslov, som nylig har vært på høring, er det også foreslått å flytte oppgaver fra 

statsforvalteren til reindriftsnæringen, jordskifteretten og Reindriftsstyret. Dersom forslagene vedtas, vil 

det bedre saksbehandlingskapasiteten vår på andre områder, forutsatt at overføringene ikke reduseres 

tilsvarende.  

Tiltakenes effekt 

Vi forventer at de omtalte tiltakene vil føre til økt saksbehandlingskapasitet og redusert 

saksbehandlingstid, men det vil likevel ikke være tilstrekkelig til å løse alle oppdragene våre på 

reindriftsområdet innen rimelige frister. Som vi har redegjort for tidligere, mener vi at midlene vi får 

overført ikke samsvarer med oppgavene vi skal utføre på reindriftsområdet. Reindriften i Finnmark er 

større og mer kompleks enn de øvrige reinbeiteområdene i Norge, og har blant annet særegne 

problemstillinger knyttet til reintallsproblematikk og siidaagrenser.  

Dette er, etter vår vurdering, ikke hensyntatt i tilstrekkelig grad i vår finansiering. Vi har gjennom flere år 

overført ekstra midler fra andre deler av budsjettet for å finansiere økt bemanning i reindriftsavdelingen. 

Fra 2022 til 2024 ble det overført rundt 5 millioner ekstra til reindriftsavdelingen fra det øvrige 

budsjettet, utover det avdelingen skulle fått tildelt, basert på overføringen til reindriftsområdet fra 

Landbruks- og matdepartementet. I tillegg har embetet endret fordelingsnøkkelen mellom 

landbruksavdelingen og reindriftsavdelingen, slik at det omfordeles mellom 2 og 2,5 millioner hvert år 

fra landbruksavdelingen til reindriftsavdelingen. Dette har allikevel ikke vært nok til å forhindre 

restanseoppbygging.   

7) Har Statsforvalterens reindriftsavdeling rutiner for å sende ut foreløpige svar for å holde 

søkere/klagere orientert om fremdriften av sakene 

Reindriftsavdelingen har, i likhet med embetet ellers, rutiner som skal sikre at vi sender ut foreløpige svar 

i tråd med forvaltningslovens krav. Det skal sendes foreløpige svar til partene så snart som mulig, og 

senest innen én måned etter at saken er mottatt. I svaret skal vi angi antatt saksbehandlingstid, og 

opplyse om årsaken til at det tar tid å avgjøre saken. I merkesaker skal vi også opplyse om dato for neste 

møte i merkenemnda. Dersom vi ikke overholder fristen i det foreløpige svaret, skal det sendes ut nytt 

foreløpig svar.  

Disse rutinene har ikke vært fulgt i tilstrekkelig grad. Dette følges opp internt, og fremover vil vi sørge for 

å holde partene orientert om forventet saksbehandlingstid og eventuelle forsinkelser. 
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8) Beitekriser 

a. Hvor mange søknader om ekstraordinært tilskudd har Statsforvalteren mottatt og 

behandlet henholdsvis i 2023 og 2024?  

Når det erklæres beitekrise, skal Statsforvalteren blant annet behandle søknader om ekstraordinært 

tilskudd, jf. forskrift om tilskudd til reinbeitedistrikter og reinlag kapittel 4. Søknad om ekstraordinært 

tilskudd sendes per siida etterskuddsvis og hver 15. dag. I 2023 var beitekrisen av mindre omfang enn i 

2024.  

Til sammen i de 3 beiteområdene var det 57 søknader i 2023 og 350 søknader i 2024.  

b. Hvor mange klager på vedtak i saker om ekstraordinært tilskudd mottok 

Statsforvalteren henholdsvis 2023 og 2024?  

Vi mottok fire klager i 2023 og ni klager i 2024. 

c. Hvilke andre oppgaver har Statsforvalteren i forbindelse med håndtering av beitekriser 

i reindriften. 

Statsforvalteren i Troms og Finnmark forvalter 3 reinbeiteområder: Troms, Øst-Finnmark og Vest-

Finnmark. Hvert reinbeiteområde har et kriseberedskapsutvalg. Statsforvalteren er sekretariat for, og 

leder også utvalget. Utvalget består for øvrig av valgte representanter fra næringa med personlige vara, 

og Mattilsynet. 

Statsforvalterens oppgaver er å motta og registrere meldinger om vanskelige beiteforhold og holde alle 

medlemmene i beredskapsutvalget orientert. Beredskapsutvalget beslutter i møte om det skal 

gjennomføres befaringer. På befaringene skal en fra Statsforvalteren og en av næringas representanter i 

beredskapsutvalget delta. Befaringsrapport skrives av Statsforvalteren. 

Statsforvalteren innkaller til møter i beredskapsutvalget og skriver referat. Vi skal sikre at 

beredskapsutvalget holder seg oppdatert om beiteforholdene i reinbeiteområdet. Vi skal oversende 

referater, befaringsrapporter og vedtak til Landbruksdirektoratet. 

Se ellers vedlagte notat om ressursbruk under beitekrisen 2024, som ble laget i forbindelse med 

bestillinger i den sammensatte gruppa for evalueringen av beitekrisa. Her er det skissert en rekke 

oppgaver og stipulert tidsbruk per oppgave. 

9) Har statsforvalteren noen rutiner eller vurdert hvordan reindriftsavdelingen kan håndtere 

pågående beitekriser, samtidig som saksbehandlingen av andre saker i avdelingen ivaretas?  

Statsforvalteren har rapportert til overordnet myndighet at beitekrisehåndtering av det omfanget vi 

hadde i 2024 er svært ressurskrevende, og at det i stor grad går på bekostning av andre oppgaver. Det er 

nedsatt en gruppe på oppdrag fra avtalepartene som skal se på og komme med forslag til forenkling bl.a 

av saksbehandling knyttet til beitekriser. 

Det er vanskelig å ikke prioritere beitekrise av dyrevernhensyn, og av hensyn til reineiere som står i en 

svært krevende situasjon. Årets beitekrise varte til utgangen av april i Troms og til midten av mai i Vest- 

og Øst-Finnmark. Dette er sammenfallende med det tidspunktet vi starter saksbehandling av Melding om 

reindrift (MOR) og Søknad om tilskudd til siidaandeler (SOT). Vi overførte derfor saksbehandlere fra 

beitekrisehåndtering til behandling MOR/SOT-saker. 
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Dersom det blir en ny omfattende beitekrise i 2025, vil vi ha engasjert ekstra personell gjennom 

prosjektet om restansenedbygging av merkesaker. De ansatte som arbeider med merkesaker, vil bli 

skjermet fra annet arbeid. 

Vedrørende etterspurte opplysninger  

Sivilombudet ber avslutningsvis om å få oversendt eventuelle retningslinjer og prioriteringskriterier.  

Vi legger ved reindriftsavdelingens virksomhetsplan for 2024, med risikovurdering av oppdragene. 

Risikovurderingene er gjort før vi kjente omfanget av beitekrisen 2024. Vi legger også ved en 

presentasjon av prioriteringer høsten 2023 og våren 2024, slik disse ble lagt frem for Landbruks- og 

matdepartementet og Landbruksdirektoratet i årets styringsmøte. 

Videre legger vi ved kopi av de nasjonale saksbehandlingsrutinene for merkesaker, som vi har nevnt over. 

Rutinene beskriver hvordan merkesaker behandles. Vi legger dessuten ved et notat om ressursbruk 

under beitekrisen 2024, som viser oppgaver og stipulert tidsbruk når det erklæres beitekrise.  

 

Vi håper dette besvarer ombudets spørsmål. Vi er tilgjengelige ved behov for ytterligere avklaringer. 

 

 
 

 

Dokumentet er elektronisk godkjent 

 

 

Vedlegg: 

1 Virksomhetsplanen for reindriftsavdelingen – oppdrag i hovedinstruks 2024 

2 Virksomhetsplanen for reindriftsavdelingen – oppdrag i tildelingsbrev 2024 

3 Prioriteringer av oppdrag – presentert i styringsdialogen 

4 Veileder for saksbehandling av søknader om reinmerke - rapport nr 24 3 - 41 - 130724 

5 Notat om ressursbruk under beitekrisen 2024 

 

 

 

 

 

Med hilsen 

 

Elisabeth Vik Aspaker 

statsforvalter 

 

  

 

Toril Feldt 

assisterende statsforvalter 

 


